
اخبار كشور

رحیم پور ازغدی:
هنر غیرسفارشی وجود ندارد

سینمایی نداریم که در خدمت هیچ تفکری نباشد
نشست »مبانی سینمای سفارشی، ســفارش خوب و بد« با حضور حسن 

رحیم پور ازغدی در جشنواره مردمی فیلم عمار برگزار شد.
رحیم پور ازغدی در ابتدای این نشســت با طرح این سؤال که آیا هنری که 
سفارشی نباشد هم وجود دارد یا خیر، عنوان کرد: مفهوم سفارش دو بعد دارد؛ 
یک بعد معنای منفی دارد. گاهی هنرمند و فاعل انسانی، فاقد انگیزه درونی برای 
کار هنری است و ممکن است به آن کار علاقه ای نداشته باشد. گاهی هم برای 
منفعت ســراغ هنر می رود. گاهی هم معنی سفارشی بودن هنر، این است که 

براساس ایمان و اخلاص انجام شده باشد. 
وی افزود: ما هیچ هنری نداریم که معنا و مفهومی نداشته باشد، حتی آن 
هنری که بی غرضانه باشــد. جدا از نیت مؤلــف، آن کار، اثر خود را بر مخاطب 
می گــذارد… در رســانه و اخلاق بحث دقیق تر و حســاس تر می شــود. آنجا 
نمی توانیم بگوییم من هیچ نظر خاصی درباره انســان و اخلاق ندارم ولی وارد 

روح و فکر او می شوم. 
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی تاکید کرد: اگر کسی گفت من به رسانه 
یا ســینمایی می اندیشــم که در خدمت هیچ تفکری نیست، یا نمی فهمد چه 
می گوید، یا می فهمد؛ آن فرد درست در لحظه ای که می گوید سینما نباید هدفی 

را دنبال کند، همین حرف خودش یک ایده و هدف است. 
رحیم پور ازغدی یادآور شــد: اگر برای عدالت و شــریعت کار نکنیم سراغ 
مکتب »من مرکز عالم هستم« رفته ایم و به جای اینکه بگوییم خدا مرکز عالم 
اســت و به دیگران کمک کنیم، معیارمان سود است. کسی که معتقد به »هنر 

برای هنر« است، هدفش نفسانیت است. 
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: به هر حال به لحاظ مضمونی 
امکان ندارد محصولی ارائه شود که درباره چیزی نباشد. مسئله دربارگی بسیار 
مهم اســت. دربارگی یعنی درباره چیزی بودن و آیا فیلم یا اثر هنری داریم که 
درباره چیزی نباشد؟ این بی معنی است. وقتی درباره چیزی حرفی می زنیم در 
برابر آن مســئولیم. حتی وقتی حرفی هم نزنیم مســئولیم چون از ما پرسیده 
می شود که چرا درباره فلان موضوع چیزی نگفتی. آنهایی که می گویند ما دنبال 
ایدئولوژی خاصی نیســتیم، دنبال ایدئولو ژی »من محوری« هستند و آنجا که 

حرفشان را نزنند، پیرو ایدئولوژی منافع بوده اند. 
اهدای انگشتر قاسم سلیمانی 

به کارگردان یک مستند
پس از رونمایی از مســتند »عابدان کهنز« در جشنواره فیلم عمار، انگشتر 

سردار قاسم سلیمانی به کارگردان این مستند هدیه شد. 
مســتند »عابدان کهنز« روایت شــکوفایی و بالندگی شــهدای مدافع 
حرم مصطفی صدرزاده، ســجاد عفتی و محمد آژند و جانبازان مدافع حرم 
امیر حسین حاجی نصیری و رضا سلمانی در مسجد امیرالمؤمنین)ع( است؛ 
مســجدی در کهنز شهریار. این فیلم مستند، روز جمعه در جریان برگزاری 

نهمین جشنواره عمار در سینما فلسطین رونمایی شد.
خدایــار بهرامی یکــی از مهم ترین شــخصیت های این مســتند و از 
پایه گذاران مسجد امیرالمومنین در شهرســتان کهنز گفت: در این منطقه 
۲۴۰ پاسدار، جوانی شــان را برای پاسداری از ارزش های دینی و اسلام فدا 

کردند.
وی افــزود:  به نظرم هنوز جای دو ارتش دیگر خالی اســت؛ یکی ارتش 
اقتصــادی و دیگری ارتش فرهنگی اســت. به نظرم جای ارتش فرهنگی در 
بخش فیلم سازی و تئاتر خالی است اما من مطمئن هستم که این ارتش نیز 

به دست جوانان این کشور محقق خواهد شد.
مجید رســتگار، کارگردان مســتند نیــز اظهار داشــت: موضوع فیلم، 
روایت زندگی افرادی اســت که به خاطر داشــتن یک عبادتگاه، تلاش های 
زیادی انجام می دهند و با کمک مردم، مســجد حضرت امیرالمؤمنین)ع( را 
می ســازند. اســم فیلم را به خاطر روایت زندگی افراد عابد و زاهد، »عابدان 

کهنز« گذاشتیم.
وی افزود: شــاید برایتان جالب باشد بدانید که شهید صدرزاده در زمان 
حیات خود، یک ســاختمان چند طبقه را می ســازند اما تمــام آن را برای 

فعالیت های فرهنگی وقف می کنند. 
در این نشســت، خدایار بهرامی، انگشتری خود را که به یادگار از حاج 
قاسم ســلیمانی گرفته بود، به مجید رســتگار، کارگردان مستند »عابدان 

کهنز« اهدا کرد.
گفتنی است، در پنجمین روز اکران های مرکزی نهمین جشنواره عمار 
در سینما فلســطین مخاطبان مســتند »عابدان کهنز« با شرکت در طرح 
»بلیــت اختیاری« با پرداخت مبلغ ۲۲ میلیــون ریال در حمایت از این اثر 

مشارکت کردند.
آثار راه یافته به نهمین جشنواره مردمی فیلم عمار در ایام برگزاری این 
رویداد به صورت رایگان اکران می شــود و علاقه مندان می توانند با حضور در 
سینما فلسطین براساس جدول نمایش به تماشای آثار بنشینند، اما با وجود 
اکران رایگان، دبیرخانه جشنواره در قالب طرح »بلیت اختیاری« فرصتی را 
فراهم آورده اند تا مخاطبان براســاس میزان توانایی خود، در تولید آثار مورد 

علاقه شان مشارکت نمایند.
سانسور آل سعود 

در غول رسانه خانگی جهان!
کمپانی نت فلیکس Netfilix غول رسانه خانگی جهان که به رسانه سیال 
یا جاری Streaming media نیز معروف است به دلیل یک پخش یک برنامه 
معمولی در انتقاد به بن سلمان از سوی آل سعود تحت فشار قرار گرفت تا ناگزیر، 

برنامه یاد شده را از این شبکه حذف کرد! 
فاینشنال تایمز گزارش داده که کمپانی »نت فلیکس« آمریکا به درخواست 
عربســتان ســعودی یکی از برنامه های مجموعه کمدی »حســن منهج« را از 
دســترس مخاطبان خود خارج کرد. منهج در این برنامه با  اشاره به قتل جمال 
خاشقجی و جنگ یمن، محمد بن ســلمان، ولیعهد سعودی را دست انداخته 
بود و خواهان تجدید نظر مسلمانان آمریکایی در رابطه خود با عربستان سعودی 

شده بود.
بنا به گزارش یاد شده این سانسور به درخواست سازمان ارتباطات و فناوری 
اطلاعات عربستان انجام گرفته است. این سازمان، نت فلیکس را به نقض قانون 
مبارزه با جرائم اینترنتی در این کشور متهم کرده و از این شرکت جهانی »رسانه 
ســیال« خواسته بود برنامه انتقادی از بن سلمان را از دسترس مخاطبان خارج 
کند. نت فلیکس به این خواســته تن داد اما در همان حال با انتشار بیانیه ای در 
فاینشنال تایمز اعلام کرد که از آزادی هنر دفاع می کند! و این سانسور بنا بر یک 

درخواست حقوقی معتبر انجام داده است!
منهج در این بخش از برنامه کمدی خود که نخســتین بار اکتبر ۲۰۱۸ در 
آمریکا پخش شد و سپس در دسترس مخاطبان عربستانی قرار گرفت با  اشاره 
به قتل خاشقجی و همچنین جنگ یمن خواهان تجدید نظر مسلمانان آمریکایی 

در رابطه شان با عربستان سعودی شد و گفته:
»وقتش رســیده که روابط مان با عربستان سعودی را مجدداً ارزیابی کنیم. 

منظورم این است به عنوان یک مسلمان و یک آمریکایی.«
قانون شکنی 

در یک موسسه هنری
یک موسســه آموزش هنری که زیر مجموعه وزارت ارشاد فعالیت می کند، 

قوانین رسمی کشور را زیر پا گذاشت.
روز گذشته، یکی از خبرگزاری های کشور، تصاویری از صفحه تبلیغاتی یک 
آموزشــگاه هنری در فضای مجازی را منتشر کرد. این آموزشگاه برای تبلیغ و 
معرفی خود، از تصاویری استفاده کرده که نشان از هنجارشکنی در این موسسه 
دارد. یعنی این موسسه، دو قانون شکنی آشکار انجام داده است؛ هم اینکه اقدام 
به  هنجارشــکنی در فضای عمومی کرده و هم اینکه برای تبلیغ، از تصاویر این 

ناهنجاری استفاده شده است.
بنابراین جای سؤال است که چرا وزارت ارشاد به عنوان صادر کننده مجوز 
و ناظر بر فعالیت موسســات آموزش هنری، برخوردی با این قانون شــکنی ها 
نمی کند؟ البته این اولین بار نیســت که در مراکز و موسســات آموزش هنری 
این اتفاقات می افتد. قبلا نیز تصاویری مشــابه از یک آموزشگاه عکاسی و یک 

آموزشگاه بازیگری منتشر شده بود.
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با حمایت از اقدامات حجت الاسلام علی اکبری
آیت الله صدیقی: تحول در نماز جمعه 

مطالبه همه مردم است
امام جمعه موقت تهران با  اشاره به اقدامات حجت الاسلام 
علی اکبری در نماز جمعه تهران، گفت: حضور آقای علی اکبری 
به عنوان امام  جمعه موقت مسرت بخش است و باید قدردان 

تدبیر مقام معظم رهبری بود.
آیت الله کاظم صدیقی امام جمعه موقت تهران با  اشاره به اقدامات 
حجت الاســلام علی اکبری در نماز جمعه تهران، گفت: حضور آقای 
علی اکبری به عنوان امام  جمعه موقت مســرت بخش اســت و باید 

قدردان تدبیر مقام معظم رهبری بود.
وی افزود: برداشــتن نرده های اضافی در نمــاز جمعه تهران و 
دعوت از مسئولین برای نشستن میان مردم از اقدامات شایسته آقای 
علی اکبری بود؛ واقعاً هیچ معنایی ندارد که بین مردم و مســئولین 

فاصله باشد چراکه مسئولین هرچه دارند، از مردم دارند.
به گزارش تسنیم، امام  جمعه موقت تهران ابراز امیدواری کرد که 
تحول در نماز جمعه در تهران و سایر استان های کشور ادامه داشته 
باشد چراکه به گفته وی، این تحول مطالبه جدی مردم و متدینین 

است.
جانشین فرمانده نیروی دریایی ارتش اعلام کرد

ناوهای ایرانی 
به اقیانوس اطلس می روند

جانشین فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران اعلام کرد ناوگروه ارتش اوایل سال 98 در یک سفر پنج 

ماهه وارد اقیانوس اطلس خواهد شد.
امیر دریادار حسنی مقدم جانشین فرمانده نیروی دریایی ارتش 
جمهوری اســلامی ایران اعلام کرد ناوگروه ارتش اوایل سال 9۸ در 

یک سفر پنج ماهه وارد اقیانوس اطلس خواهد شد.
جانشین فرمانده نیروی دریایی ارتش با بیان اینکه برای این سفر 
ناوگروه ایــران کره زمین را دور می زند، بیــان کرد: یکی از اعضای 

ناوگروه ایرانی ناوشکن بالگردبر سهند خواهد بود.
ناوشکن »ســهند« به عنوان پیشرفته ترین ناوشکن غرب آسیا، 
روز دهم آذرماه در بندرعباس به ناوگان جنوب نیروی دریایی ارتش 

جمهوری اسلامی پیوست. 
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی شــبکه خبر، جانشین فرمانده 
نیــروی دریایی ارتش همچنین اعلام کــرد: اکنون ناوگروه پنجاه و 
نهم ارتش جمهوری اســلامی ایران در خلیج عدن و مدار ۱۰ درجه 
اقیانوس هنــد در حال انجام ماموریت اســت و از منافع جمهوری 
اســلامی ایران در اقیانوس هنــد حفاظت می کنــد و در برقراری 
 امنیــت برای مســیر کشــتیرانی جهانی با دیگــر نیروهای حاضر 

مشارکت دارد.
نماینده مجلس:

ردیف بودجه برای انتقال آب خزر
 در نظر گرفته شد

عضو کمیســیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی 
گفــت: ردیف بودجه برای اجرای انتقــال آب خزر به فلات 
مرکزی ایران در لایحه بودجه پیشنهادی دولت برای سال 98 

در نظر گرفته شده است.
 احمــد همتی به خبرنگاران اظهار داشــت: رایزنی های اولیه با 
ســرمایه گذاران برای اجرای انتقال آب خــزر به فلات مرکزی ایران 

انجام شده است.
وی با  اشــاره به جلســه ای که اخیرا با حضور استاندار سمنان و 
موثران این اســتان با علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی 
برگزار شده اســت، نظر مثبت رئیس  مجلس درخصوص انتقال آب 
خزر را مورد  اشاره قرار داد و افزود: جلسه ای با نمایندگان استان های 
شمالی و نمایندگان استان سمنان با حضور لاریجانی در آینده نزدیک 
برگزار می شود.  وی تصریح کرد: فضا در حال حاضر برای اجرای طرح 
انتقال آب خزر مناسب است و برگزاری جلسه مشترک نمایندگان دو 

استان می تواند تاثیرگذاری لازم را داشته باشد.
رئیس  مجمع نمایندگان استان سمنان یادآور شد: باید کارگروهی 
به منظور شناسایی و جذب سرمایه گذار اجرای طرح انتقال آب خزر 
به فلات مرکزی ایران ایجاد شــود.  رئیس جمهوری ســیزدهم آذر 
97 در ســفر به استان سمنان ابراز داشت، از نظر دولت تمام مسائل 
بحث انتقال آب از شــمال کشور به اســتان سمنان حل شده و اگر 
سرمایه گذاری بخواهد برای انتقال آب از شمال به مرکز ایران و استان 
سمنان اقدام کند، دولت آمادگی دارد تا در مدت کوتاهی مجوزهای 

لازم را صادر کند و کارهای مطالعاتی این اقدام انجام شده است.
در  های شیشه ای اعتاب مقدسه 

به عراق منتقل شد
رئیس ستاد عتبات عالیات آبادان از ساخت درهای شیشه ای 
حرمین امامین عسکریین)ع( و حرم قمر منیر بنی هاشم حضرت 

ابوالفضل العباس)ع( خبر داد.
به گزارش خبرگزاری فارس از آبــادان، مکی  یازع اظهار کرد: برای 
ســاخت این درهای شیشــه ای از تخصص، ظرافت و هنر استادکاران 

خوزستانی و آبادانی استفاده شده است.
وی افزود: عمر مفید این درهای شیشه ای ۲۰۰ سال است که از آن 

باید به عنوان اثر هنری و تاریخ ارزشمند و فاخر یاد کرد.
رئیس ستاد عتبات عالیات آبادان گفت: این درهای شیشه ای به طول 
3۰ متر و ارتفاع ۲ متر و با اســتفاده از شیشــه های ضد ضربه، استیل 
و چوب در کارگاه ســتاد عتبات عالیات آبادان توسط استادکاران بومی 

ساخته شد.
یازع عنوان کرد: کار ساخت درهای مقدس حرمین عسکریین و حرم 
حضرت ابوالفضل)ع( از نیمه دوم سال گذشته در شهر آبادان آغاز و برای 
نصب در شهرهای مقدس سامراء و کربلا از طریق مرز بین المللی شلمچه 

به عراق منتقل شدند.
وی گفت: ساخت این درها از محل کمک های مردمی بود.

تشییع پیکر جانباز اصفهانی 
علی اصغر رشــیدیان جانبــاز ۵۵ درصد درچه ای پس 
از ۳۳ســال تحمل درد و رنج ناشی از مجروحیت به خیل 

همرزمان شهیدش پیوست.
به گزارش خبرگزاری صدا و ســیما مرکز اصفهان؛ پیکر جانباز 
شــهید علی اصغر رشــیدیان با حضور مردم شــهر درچه، تشییع 
 و در گلزار شــهدای اســلام آباد این شــهر به خاک ســپرده شد.

ایــن جانباز اعصاب و روان ســال۱36۴ در عملیات والفجر۸ بر اثر 
 مــوج انفجار و اصابــت گلوله مجروح و به درجه جانبازی رســید.
بنا بر وصیت آن شهید بزرگوار اعضای بدن وی، به بیماران نیازمند 

اهداء شد.

اخبار ادبی و هنری

حضرت امام خمینی )ره(: اگر  ایمان وارد قلب شود کارها 
اصلاح می شود . ایمان به خدا باعث می شود تمام تاریکی ها 

از پیش پای مؤمن برداشته بشود .

هدیه به خوانندگان پای درس علی)ع(

آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مجمع تشخیص مصلحت:

دشمن باید احساس كند كه همه اركان و قوا 
متحد هستند

دلایل سلب اعتماد امام علی)ع( 
از یاران خود

امام علی)ع(: ... به خدا سوگند! صبح کردم در حالی که 
گفتار شــما را باور ندارم، و به یاری شــما امیدوار نیستم و 
دشمنان را به وسیله شما تهدید نمی کنم. راستی شما را چه 
می شــود؟ دارویتان چیست؟ و روش درمانتان کدام است؟ 
مردم شام نیز همانند شمایند؟ آیا سزاوار است شعار دهید 
و عمل نکنید؟ و فراموشــکاری بدون پرهیزکاری داشته، به 

غیر خدا امیدوار باشید؟
نهج البلاغه- خطبه ۲۹

آیت الله آملی لاریجانی گفت: دشمن باید 
این احســاس را بکند که همــه ارکان و قوا 
متحد هســتند و در مسیر خدمت به مردم و 
رفع معضلات کشور با هدایت های مقام معظم 

رهبری عمل می کنند.
اولین جلسه مجمع تشخیص مصلحت نظام، به 
ریاست آیت الله صادق آملی لاریجانی، صبح دیروز 
شــنبه ۱5 دیماه برگزار شد.در ابتدای این جلسه، 
حکم انتصاب ریاســت مجمع از سوی مقام معظم 
رهبری توسط حجت الاسلام والمسلمین محمدی 
گلپایگانی رئیس دفتر معظم له، قرائت و به آیت الله 

آملی لاریجانی تقدیم گردید.
در ادامه این جلســه آیــت الله آملی لاریجانی با 
گرامیداشت یاد روسای پیشین مجمع از شخصیت 
آیت الله هاشــمی شــاهرودی و آیت الله هاشــمی 
رفســنجانی و خدماتشان در دوران ریاست این نهاد 
مهم گفــت: همانگونه که مقام معظــم رهبری در 
حکمشان فرمودند مجمع نهاد بسیار مهم و موثری 
است، گرچه هر نهادی در جمهوری اسلامی، وظایفی 
خاص دارد و در چارچوب قانون اساســی و براساس 
مســئولیت هایی که تقنین می شود، عمل می کند، 
ولیکن در همان حیطه، مجمع تشخیص حسب اصل 
۱۱۲ قانون اساســی و همین طور اموری که به نحو 
ولایی، به مجمع تکلیف شد، باید عمل شود می تواند 

منشا حل بسیاری از مشکلات قرار بگیرد.
وظایف مجمع

 منافاتی با شورای نگهبان ندارد
وی تصریــح کــرد: اگر در جامعه اســلامی با 
معضلی مواجه شــویم بعد از ارجــاع مقام معظم 
رهبری، مجمع تشخیص در پی حل معضل خواهد 
بود و سیاســت هایی که به نحو پیشنهادی خدمت 
مقام معظــم رهبری تقدیم می شــود و همچنین 
تنافی برخی آرا بین مجلس شــورای اســلامی و 
شــورای محترم نگهبان پدید آید مصالح جامعه را 
تشخیص و تصویب می کند. البته در حقیقت تنافی 

و تعارضی در بین نیســت، چرا که، شورای نگهبان 
بر حسب وظیفه قانونی، خلاف شرع و خلاف قانون 
اساســی را در مصوبات مجلس و مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، مصلحت را تشخیص می دهند و لذا 
بعضا وقتی برخی فقهای شورای نگهبان در مجمع 
حضور پیدا می کنند، در مقام تشــخیص مصلحت، 
رای و نظری غیراز آنچه در شورای نگهبان مطرح 
کرده انــد، ارائه می دهند لــذا تعبیر تعارض که در 
متن آئیــن نامه مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
آمــده، دقیق نیســت و در واقع مجمــع از حیث 
مصلحت نظر می دهــد و این هیچ تنافی با وظیفه 
شورای نگهبان ندارد و به لحاظ نتیجه، نظر مجمع 

حاکم است.
وی افــزود: در حال حاضر با مســائلی مواجه 
هســتیم کــه در متن جامعه و بــرای مردم پیش 
می آید که از جهاتــی به مصلحت باید رجوع کرد. 
ایــن کار برای مــردم و در خدمت مصالح عمومی 
ملت اســت، بخشــی از ایــن مصالــح را مجلس 
شورای اســلامی، ملاحظه می کند و بر حسب آن 

تقنیــن می کند و بخش دیگر به صــورت انطباق 
با سیاســت های کلــی نظام، در مجمــع به لحاظ 
نظارتی که از ســوی رهبری به مجمع تشــخیص 
نظام واگذار کرده اند باید مورد بحث و بررسی قرار 
گیرد و نتیجه آن به محضر ایشــان تقدیم شود که 
آن هم مسیر مهم و خاصی دارد که باید ان شا الله 
بر حسب نظر مقام معظم رهبری به صورت عالمانه 

و مجدانه پیگیری شود.
 همه دستگاه ها 

برای برون رفت از مشکلات تلاش کنند
آیت الله آملی لاریجانی افزود: ما امروز در کشور 
با مسائل مهمی مواجه هســتیم مسائلی که بعضاً 
از بیرون تحمیل شــده و بعضــاً هم از ناحیه نحوه 
مدیریت ما در داخل کشور بوجود آمده، در چنین 
فضایی که دشمن به دست اندازی به سرمایه های 
واقعــی جمهوری اســلامی به ویژه ســرمایه های 
اجتماعی طمع کرده همه دســتگاه ها و نهادهای 
حقیقــی نظام جمهوری اســلامی باید برای برون 
رفت از این مشــکلات دست در دست هم با همه 

توان تلاش کنند.
رئیس مجمع تشــخیص مصلحــت نظام تاکید 
کرد: دشــمن باید این احســاس را بکند که همه 
ارکان و قوا متحد هســتند و در مســیر خدمت به 
مردم و رفع معضلات کشــور بــا هدایت های مقام 
معظم رهبری عمل می کنند، البته اختلاف سلیقه 
طبیعی اســت اما آنجایی که می خواهند تصمیمی 
گرفته شــود و راهکاری ارائه شود، باید همه قوا و 
نهادها در چارچوب ترسیمی از ناحیه مقام معظم 
رهبری، دســت در دست یکدیگر بدهند و دشمن 
نباید احســاس کند که در جایــی رخنه ای وجود 
دارد، و از طریــق آن برای مردم می تواند مشــکل 

ایجاد کند.
اتمام بررسی لایحه پولشویی

 در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
بر اســاس این گزارش، در این جلســه ادامه 
بررســی لایحه اصلاح قانون مبارزه با پولشــویی 
اختلافی بین مجلس شــورای اســلامی و شورای 

نگهبان در دستور کار قرار گرفت.
محســن رضایــی دبیــر مجمــع در صفحه 
اینستاگرام خود در این باره توضیح داد: » دولت و 
قــوه قضائیه، لایحه اصلاحیه قانون قبلی را تهیه و 
به مجلس فرســتاده بودند. هیئت عالی نظارت هم 
قبلا مغایرت های این لایحه با سیاست های کلی را 
برشمرده و به شورای نگهبان فرستاده بود.شورای 
نگهبان آن ایرادات را به دلیل مغایرت با اصل ۱۱۰ 
قانون اساسی به مجلس ابلاغ کرد.سرانجام، موضوع 
به مجمع تشخیص مصلحت بازگشت و مجمع هم 
بــا رعایت مصلحت،  مغایرت ها را تشــخیص داده، 
مصوبه مجلس اصلاح شد. « با اتمام بررسی لایحه 
پولشویی در مجمع تشخیص مصلحت نظام، لایحه 
الحاق ایران به کنوانسیون سازمان ملل متحد برای 
مبارزه با جرایم ســازمان یافته فراملی )کنوانسیون 
پالرمــو( در دســتور کار آتی مجمع قــرار خواهد 

گرفت.

سرویس سیاسی-
ایراد  دو  نگهبان گفت:  سخنگوی شورای 
 CFT  اعضای محترم شــورای نگهبــان به
مرتفع شده و بقیه ایرادات که قبلا بود، چون 
مجلس هم اصرار کرده بــود، همچنان باقی 

است.
به گــزارش خبرنگار کیهــان، وی در ادامه به 
بیان نظرات شورای نگهبان درباره مصوبات مجلس 
پرداخــت و درباره لایحه الحــاق دولت جمهوری 
اسلامی ایران به کنوانســیون بین المللی مقابله با 
تأمین مالی تروریسم)CFT( گفت: در مصوبه اول 
و در مــاده واحده ای که آمــده بود، فقط ارجاع به 
داوری به گونه ای ذکر شده بود و دیوان بین المللی 
دادگستری در آن ذکر نشــده بود که این ایراد از 
ســوی شورای نگهبان اعلام شــد، مجلس محترم 

اصلاح کرد و این ایراد برطرف شد.
سخنگوی شــورای نگهبان افزود: یک بند هم 
به عنوان تبصره در ماده واحده در حق شرط هایی 
که لحاظ کرده بودند، اضافه شــده بود؛ آن موقع 
ذکــر کرده بودند که »دولــت صرفا پس از خارج 
شــدن جمهوری اســلامی ایران از لیست سیاه 
گروه ویــژه اقدام مالی )FATF( می تواند ســند 
الحاق را نزد امین اســناد توزیع کند.« سؤال این 
بود که اولا در اســناد FATF لیست سیاه نداریم 
بلکه »دولت های غیرهمکار« آمده اســت. مجلس 
اینگونــه اصلاح کرد که »دولت موظف اســت 6 
ماه پس از توزیع ســند الحاق به کنوانسیون نزد 
امین اســناد، وضعیت تعامل با گــروه ویژه اقدام 
مالی به ویژه مســئله خارج شدن قطعی جمهوری 
اسلامی ایران از لیســت دولت های غیر همکار را 
ارزیابی کــرده و در صورت تعلل و عدم اقدام این 
گروه، عضویت در این کنوانسیون را مورد تجدید 
نظر قــرار دهد.« درباره این دو ایراد؛ تشــخیص 
اعضای محترم شورای نگهبان این بود که مرتفع 
شده و بقیه ایرادات که قبلا بود، چون مجلس هم 

اصرار کرده بود، همچنان باقی است.
کدخدایــی درباره طرح اصــلاح قانون بودجه 
سال ۱397 کل کشور، با اشــاره به اینکه اعضای 
شــورای نگهبان نســبت به آن، ایراد کلی درباره 

ارســال اینگونــه مصوبــات دارند، ابراز داشــت: 
مستحضر هستید که تقدیم بودجه و اصلاحات آن 
باید توسط دولت محترم به مجلس صورت بگیرد. 
این مصوبه مغایر اصل 5۲ قانون اساســی و نظریه 
تفسیری شــماره ۲۸7 مورخ ۱37۴/3/۱7 شورای 
نگهبان شناخته شــد. لذا در صورت لزوم متمم یا 
اصــلاح بودجه باید از طریــق لایحه دولت تهیه و 

ارسال گردد.
وی در پاسخ به این ســؤال که حضرتعالی در 
گفت وگویی اعلام کردید که در انتخابات ریاســت 
جمهــوری رد صلاحیت نداریــم و مرحوم آیت الله 
هاشــمی رفســنجانی رد صلاحیت نشده بود، این 
صحبت واکنش هایی در پی داشــت. در این زمینه 
توضیح دهید. گفــت: توضیح چندباره دادم. وقتی 
بحث حقوقــی می کنیم، امیدواریم حقوقی ها ایراد 
بگیرنــد نه آقایان سیاســیون. گفتیــم در قوانین 
مربوط به انتخابات ریاســت جمهوری، تکلیفی که 
بر عهده شــورای نگهبان اســت، این است که این 
شــورا اسامی واجدین شــرایط را به وزارت کشور 

اعلام کند. چیز دیگری نبود.
ســخنگوی شــورای نگهبان این پرسش که 
»عده ای، علت بی اخلاقی های رخ داده از ســوی 
یک نماینده مجلس را نظارت استصوابی شورای 

نگهبان عنوان کرده اند، نظر شــما چیســت؟ آیا 
اســتانی شــدن انتخابات تأثیری در این زمینه 
دارد؟« را اینگونه پاســخ داد: از بین 6 هزار نفری 
که برای انتخابات مجلس تأیید صلاحیت شدند، 
حتما افراد شایســته دیگری هم می توانســتند، 
انتخاب شــوند. این را چرا گردن شورای نگهبان 
می اندازند؟ درباره بخش دوم سؤال هم؛ هر آنچه 
را کــه قانونگذار برای ما تعییــن تکلیف کند، ما 
آماده هســتیم که اجرا کنیم، مستحضر هستید 
که پس از ابلاغ سیاســت های کلی انتخابات، ما 
انتظارمان از مجلــس محترم این بوده که هرچه 
زودتــر قانون انتخابــات را اصلاح کنــد. قانون 
انتخابــات نواقص زیادی دارد. بــاز هم از همین 
تریبــون اعــلام می کنیم که ان شــاء الله مجلس 
محترم در این فرصت باقیمانده قانون را به نحوی 

اصلاح کند که این مشکلات پیش نیاید.
کدخدایــی اظهار داشــت: حــدود بیش از 6 
هزار نفر برای ۲99 کرســی تأیید شده اند. از این 
تعداد، افراد دیگری هم می توانستند انتخاب شوند. 
مکانیزم تأیید صلاحیت انتخابات مجلس در شورای 
نگهبان، یک بررســی حداقل شرایطی است که در 
قانون آمده است و یک روش حداقلی است؛ مانند 
مدرک کارشناسی ارشد؛ اینکه تخلفی در چگونگی 

درس خواندنش بوده یا در پایان نامه، به ما ارتباطی 
ندارد. علاوه بر بررســی شرایط در شورای نگهبان، 
یک مکانیزم دیگر، رأی مردم است اما ابزاری برای 
شایسته ســنجی نداریم. باید این ابزار را داشــته 
باشیم. ابزارهای نظارتی شورای نگهبان و همچنین 
قانون، حداقلی اســت و ما به حداقل ها می توانیم 
اکتفا کنیم. بیشــتر از آن نیازمند وجود یک قانون 

جامع است و ابزارهای دیگری مانند احزاب.
وی در پاسخ به این سؤال که »محمود صادقی، 
نماینده مجلــس گفته برخی مرتبطین شــورای 
نگهبــان برای تأیید صلاحیت پــول می گیرند، آیا 
مدرکی ارائه کرده است؟« گفت: ما شکایت کردیم. 
هیئت نظارت بررسی می کند. هنوز نتیجه ای به ما 
اعلام نکرده اند. انتظــار این بود که اقدام مؤثر تری 

صورت بگیرد. 
سخنگوی شــورای نگهبان به پرسشی درباره 
مســئولیت همزمان آیت الله آملــی لاریجانی در 
مجمع تشــخیص مصلحت نظــام و عضو فقهای 
شورای نگهبان، اینگونه پاســخ داد: همانگونه که 
مســتحضرید، اصولا فقهای محترم شورای نگهبان 
به حیث فقیه بودنشــان در شورای نگهبان، عضو 
مجمع تشــخیص مصلحــت نظام هــم در موارد 
اختلافی هســتند. قبلا هم ســابقه داشــته است. 
مرحوم آیت الله هاشمی شاهرودی هم این وضعیت 

را داشتند.
رقم بالای بودجه شرکت های دولتی، مضمون 
سؤال دیگری از کدخدایی بود. وی در این باره بیان 
داشــت: در چندین سال گذشــته شورای نگهبان 
مرتب این ایراد را داشــت و خوشــبختانه امسال 
دیدیم که نمایندگان محترم مجلس دقت بیشتری 
را بــرای اینگونه بودجه ها که خیلی آشــکار نبوده 
اســت، صرف می کنند. امیدواریــم که نمایندگان 
بتوانند در این امر موفق باشند که بودجه شفاف و 

بهتری را برای سال 9۸ رقم بزنند.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به این سؤال 
که آیا رد صلاحیت های گسترده در راه است، گفت: 
ما هیچ صحبتی نداشتیم، افراد دیگری این جمله 
را گفتند اما به ما منتســب کردند. شورای نگهبان 

در چارچوب وظایف قانونی اش عمل می کند.

کدخدایی در نشست خبری:

فقط دو ایراد شورای نگهبان به CFT رفع شده است

مدیرکل واحد صدور آرم از آماده شدن 
کارت طرح ترافیک سهمیه بگیران خبر داد.

قنبرنژاد در گفت وگو با ایسنا، در مورد ارسال 
پیامک های »دریافت کارت طرح ترافیک«، گفت: 
از ظهــر دیروز پیامک هایی بــه دارندگان طرح 
ترافیک ارســال شده اســت که می توانند برای 
دریافت کارت طرح ترافیک سالانه خود به واحد 

صدور مجوز طرح ترافیک مراجعه کنند.
وی با بیان اینکه تمامی دارندگان ســهمیه 
طــرح ترافیک ایــن کارت را دریافت می کنند و 
کارت شــان بر اســاس زمان بندی طرح ترافیک 
سالانه صادر شــده است، گفت: این کارت برای 
زمانی است که به دلیل آلودگی هوا طرح ترافیک 
از در منزل می شود و از آنجایی که دارندگان طرح 
ترافیک باید به پلیس ثابت کنند که دارنده طرح 
هستند، این کارت به عنوان رسید نیز برای پلیس 

محسوب می شود.
وی افزود: ســهمیه بگیرانی که کارت خود را 
دریافت نکردند، در ســاعت کاری به ساختمان 
واحد صدور آرم معاونت ترافیک شهرداری واقع 
در چهارراه طالقانی مراجعه کرده و با در دســت 
داشــتن مدارک خودرو و مــدارک هویتی خود 
می تواننــد کارت طرح ترافیک ســالانه خود را 

دریافت کنند.

معاون هماهنگ کننده ارتش گفت: فرماندهان 
شهید نیروی هوایی الگوی مناسبی برای مدیریت 

جهادی هستند.
امیر دریادار حبیب الله سیاری معاون هماهنگ کننده 
ارتش، در مراسم سالگرد شهادت تیمسار منصور ستاری 
فرمانده اســبق نیروی هوایی و جمعی از فرماندهان و 
مسئولان این نیرو، که در ستاد نهاجا برگزار شد، اظهار 
داشت: انسان موفق کسی است که کشورش به وجود 
او افتخــار کند و همه قهرمانان نیروی هوایی از جمله 

همین شهدای عزیز، برای ما تاریخ ساز بودند.
سیاری افزود: آنچه باعث شد شهدای نیروی هوایی 
تاریخ ســاز شوند، تفاوتی است که در نوع فرماندهی و 
مدیریت آنها بود و آن هم مدیریت جهادی اســت که 

این روزها مطرح می شود.
وی خاطرنشــان کرد: اصــول مدیریت معمولی با 
مدیریت جهادی تفاوتی ندارد، اما دلسوزی، ایثارگری، 
ولایتمداری و پا در رکاب بودن از جمله ویژگی های یک 

مدیریت جهادی است.
رئیس ســتاد آجا ادامه داد: شــهدا تکلیفی عمل 
کردند تا کاری کنند که کشورشان به آنها افتخار کند. 

کسانی که امروز همایش های مختلف مدیریت جهادی 
برگزار می کنند خوب است که شیوه مدیریت و زندگی 

فرماندهان شهید نیروی هوایی را بررسی کنند.
سیاری اظهار داشــت: در طول جنگ با همکاری 
تنگاتنــگ نیروی هوایی و دریایی ارتش، بیش از ۱5۰ 
عملیات اسکورت کشتی که بالغ بر ۱۰ هزار کشتی بود 
صورت گرفت که از این تعداد فقط ۲5۰ کشــتی مورد 

اصابت قرار گرفت.

وی گفت: اگر دشمن می توانست تاسیسات جزیره 
خارک را از کار بیندازد، قطعا از نظر اقتصادی در جنگ 
دچار مشــکل می شــدیم، اما با حضور به موقع نیروی 

هوایی و قدرت پدافند نتوانستند ضربه ای وارد کنند.
بــه گزارش فارس، معــاون هماهنگ کننده ارتش 
افزود: امروز به برکت خون شهدا و جانفشانی رزمندگان، 
سازنده هواپیما شــده ایم و همان تجهیزات بگونه ای 
نگهداری و به روز می شود که قدرت اول منطقه هستیم.

دریادار سیاری در مراسم بزرگداشت شهید ستاری و شهدای نهاجا:

فرماندهان شهید نیروی هوایی 
الگوی مناسبی برای مدیریت جهادی هستند

توزیع کارت طرح ترافیک 
سهمیه بگیران


